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联系信息(Contact) 
 

中国·贵州·贵阳·花溪 

贵州大学北校区·国际教育学院 

College of International Education, 

Guizhou University (North Campus), 

Huaxi, Guiyang, Guizhou 550025, China 

电话(Tel.)：+86 (851) 83627738 

 +86 (851) 88292749 

邮箱(E-mail)：cie@gzu.edu.cn 



 

贵州大学孔子学院奖学金 

 

 本奖学金是由孔子学院总部（国家汉办）设立的资助外国学生、学者和汉

语教师到贵州大学进修汉语言文学的全额奖学金。从 2010 年至今，贵州大学已

接收来自 22 个国家的 100 名孔子学院奖学金学生。 

 

奖学金类别及申请条件 

  本年度招生类别是一学年研修生和一学期研修生。招生对象为非中国籍人

士，身体健康，年龄一般在 16 至 35 周岁之间（在职汉语教师可放宽至 45 周岁）。

学习专业为汉语言文学。 

   一学年研修生  资助期限为 11 个月。面向孔子学院（课堂）学员，海外本

土汉语教师、中文专业学生、HSK 考试成绩优秀者，不招收在华留学生。汉语水

平不低于 HSK 三级 180 分、HSKK 初级 60 分，或者不低于 BCT（A）180 分、BCT

（口语）180 分。  

  一学期研修生  资助期限为 5 个月。申请者无来华留学经历，汉语水平不低

于 HSK 二级 120 分、HSKK 初级 40 分，或者不低于 BCT（A）100 分、BCT（口语）

120 分。 

 

奖学金内容 

 免注册费、学费； 

 提供免费校内住宿； 

 提供生活费人民币 2500 元/月； 

 提供留学生综合医疗保险。 

 

 

申请与录取 

I. 2016 年 5 月 10 日前，申请者登陆孔子学院奖学金网站（http://cis.chinese.cn）

注册个人账号，填写《孔子学院奖学金申请表》并上传有关证明材料的电子

扫描件。需要准备的材料包括： 

 

http://cis.chinese.cn/


 电子照片 

 护照照片页扫描件； 

 HSK、HSKK 或 BCT、BCT（口语）成绩报告。申请人如为“汉语桥”复赛

获奖者，提供“汉语桥”获奖证书和“孔子学院奖学金证书”后，可以不

再提供 HSK、HSKK 或 BCT、BCT（口语）成绩报告； 

 申请陈述（用中文介绍汉语学习背景、来华学习计划及目标等）； 

 推荐机构负责人签发的推荐信（评价申请者并注明是否为孔子学院学员或

其它身份）。在职汉语教师申请须提交就职机构出具的在职证明和推荐信； 

 最高学历证明或在读证明； 

 个人签名扫描件； 

  

 请注意： 

 请在推荐机构的指导下准备各项申请材料； 

 请如实填写所有内容，提交申请前，确认申请奖学金类别、申请学习时间、申

请院校及专业填写正确； 

 电子照片和个人签名扫描件的上传文件需小于 300KB，其他电子扫描件需小于

2M。所有文件格式须为“*.jpg/*.gif/*.bmp/*.jpeg”。 

 

II. 申请人提交网上申请后，应请求相关推荐机构及时审核申请人资格及申请材

料，并对符合要求的申请进行确认和推荐。为保证后续录取流程顺利开展以

及入学材料及时办理，各推荐机构请在 2016 年 5 月 20 日前在奖学金系统内

完成推荐工作。 

 

III. 汉办确认申请材料有效后，贵州大学审核申请人的入学资格，并向汉办提交

预录取名单。汉办综合评审录取后，贵州大学将在 7 月中旬将《录取通知书》、

《报到须知》、《外国留学人员来华签证申请表》（JW202 表）等相关入学材料

寄达推荐机构或奖学金获得者本人。 



Guizhou University Confucius Institute Scholarship 

 

This program is a full scholarship program sponsored by Confucius Institute 

Headquarters (or “Hanban”) to support foreign students, scholars and Chinese 

language teachers to study Chinese Language and Literature at Guizhou University 

(GZU). Since 2010, a number of 100 students have enrolled at Guizhou University 

under Confucius Institute Scholarships.  

 

Categories of Scholarship and Eligibility 

The 2016 Confucius Institute Scholarship offered by Guizhou University includes 

Scholarships for One-Academic-Year Study Students and Scholarships for 

One-Semester Study Students. Applicants shall be non-Chinese citizens in good 

health, aged between 16 and 35 (Chinese language teachers in post shall be aged 

below 45). The field of study (specialty) is Chinese Language and Literature. 

 

 Scholarship for One-Academic-Year Study Students: This category provides a 

sponsorship for 11 months. Application is open to Confucius Institute (Classroom) 

students, overseas Chinese language teachers, Chinese language major students and 

excellent performers in HSK test. International students who are now studying in China 

are not eligible for the scholarship. Applicant should have a minimum score of 180 in HSK 

Test (Level 3), and 60 in HSKK test (Beginner Level), or have a minimum score of 180 in 

BCT (A) , and a minimum score of 180 BCT (Speaking).  

 Scholarship for One-Semester Study Students: This category provides a sponsorship 

for 5 months. Applicant should have no prior experience of studying in China, but have a 

minimum score of 120 in HSK Test (Level 2), and a minimum score of 40 in HSKK 

(Beginner Level), or have a minimum score of 100 in BCT (A), and a minimum score of 

120 in BCT (Speaking).  

 

Scholarship Coverage 

 a waiver of fee for registration and tuition 

 free on-campus dormitory accommodation 

 CNY 2,500 monthly living allowance 

 outpatient medical service and comprehensive medical insurance  

 

Application and Enrollment 

1. Applicants shall visit the Confucius Institute Scholarship website at 

http://cis.chinese.cn, set up an individual account, fill out the Scholarship 

http://cis.chinese.cn/


Application Form online accurately, upload the required documents, and submit 

the Application before the deadline May 10. Such documents should be prepared: 

 

 Digital photo 

 Valid passport front-page photocopy; 

 HSK, HSKK or BCT, BCT (Speaking) score reports. Winners of the finals of the 

“Chinese Bridge” Chinese Proficiency Competitions may submit the certificate 

of scholarship instead; 

 Application statement (a paragraph written in Chinese that states the 

applicant's study background, plan and purpose of studying in China) 

 Recommendation letter signed by the head of the recommending institutions 

(objective comments on the applicant, including whether the applicant is a 

student of Confucius Institute or other identity).  

 Highest educational certificate or current student certificate 

 Scanning copy of personal signature 

 

Note: 

 please prepare the application under the guidance of the Recommending Institute; 

 please provide information and materials faithfully, and make sure the application 

details such as scholarship category, institution, study duration and study specialty 

are accurate; 

 The files of digital photo and personal signature uploaded should be smaller than 300 

KB, and the other uploaded files should be less than 2 MB. All files should be in 

“ *.jpg/*.gif/*.bmp/*.jpeg” format. 

 

2. After successful online application and uploading of materials, the applicant 

should request the recommending institutes to review and recommend the 

application. For later admission procedures and timely preparation of enrollment 

materials, we request all recommending institutes to finish recommending 

applications in the Scholarship System before May 20.  

 

3. When the applications are verified by Hanban, GZU will examine the qualification 

of the candidates and send an admission list for Hanban’s approval. Hanban will 

decide the final list of scholarship winners. GZU will forward the Letter of 

Acceptance, Tips on Registration, JW202 Visa Application Form and other 

enrollment materials to the recommending institution or directly to the scholarship 

winners in July. 

 



 

  贵州大学位于贵州省省会、中国西南地区重要中心城市—贵阳市。贵

阳是云贵高原上一颗闪耀的明珠，平均海拔 1000 米左右，冬无严寒、夏无酷

暑，夏季平均温度为 19℃ - 26℃，有“爽爽的贵阳”之称；喀斯特地貌分布

广泛，占全市国土面积的 85%，形成了峰林、溶沟、峡谷、溶洞为一体的绚

丽景观；森林覆盖率达 41.78%，是中国首个“国家森林城市”；汉、苗、布

依、仡佬等 17 个世居民族和谐共荣，形成了五彩缤纷的民族文化“大观园”。  

 GUIZHOU UNIVERSITY is located in Guiyang, the capital city of 

Guizhou Province and a major city in southwestern China. Guiyang is 

dubbed “a shinning pearl” on the Yunnan-Guizhou Plateau. With an 

average altitude of 1,000 meters, the City is known for its agreeable warm 

winter and cool summer, with the summer temperature hovering between 

19 to 26 degrees Celsius. The Karst landscapes account for more than 

85% of the total area of the City, characterizing spectacular scenes of peak 

clusters, canyons, valleys and caves. The 41.78% high forest coverage 

makes Guiyang the first “National Forest City” and the “Natural Oxygen 

Bar” of China. Seventeen long-dwelling ethnic minorities including Miao, 

Bouyei and Gelao have been co-prospering here in harmony, forming a 

magnificent view of multifarious blooming ethnic cultures. 



    

    

   

 

   

   

多彩贵州 Colorful Guizhou 



   

   

   

   

 

中国·贵州·贵阳·花溪 

贵州大学北校区·国际教育学院 

 

College of International Education 

Guizhou University (North Campus) 

Huaxi, Guiyang, Guizhou 550025, China 

www.gzu.edu.cn 

   

 

明德至善 博学笃行  

Illustrious Virtue, Utmost Goodness, Extensive Learning, Earnest Practice 


